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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

oraz Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego, 

odbytego w dniu 23.02.2021r. 

 

Posiedzenie odbyło się w  Sali centrum Aktywności Seniora przy ul. Mickiewicza 22B  

w Więcborku.  

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 12/14 radnych. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: p. Natasza Ksobiak i p. Henryk Szwochert 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

5. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

6. Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami UM 

w Więcborku       - Barbara Szmidt 

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego RM  

w Więcborku p. Stanisław Piłka. 

Na wstępie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych i przypomniał wcześniej 

przesłany radnym porządek obrad, który przewidywał: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał dotyczących gospodarowania mieniem 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych na terenie gminy Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat 

za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Więcbork na cele 

niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. 

5. Informacja Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej dotycząca działań realizowanych  

w poszczególnych działach Spółki w roku 2020 i zadań zaplanowanych tym zakresie na 

2021 rok. 

6. Sprawy różne. 

 

Do porządku obrad nie wprowadzono zmian. 
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Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2020 omówiła Skarbnik 

Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.31.2021 z dnia 15 lutego 2021r. 

Niniejszym pismem Wojewoda ustalił plan dotacji (§2010) w rozdz. 75011 na kwotę 

196.900,00 zł (tj. zwiększył dotychczasowy plan o kwotę 5.800,00 zł). W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4010, §4260 i §4270. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Głównego Urzędu Statystycznego Wojewódzkie Biuro Spisowe w Bydgoszczy z dnia 08 

lutego 2021r. nr BDGWE. 577.8.2020.12 zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 

75056 o kwotę 16.491,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań na rzecz Narodowego 

Spisu Powszechnego Ludności i Mieszkań 2021. W planie finansowym wydatków budżetu 

zmiany ujęte zostały w §4010 i §4210. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.31.2021 z dnia 15 lutego 2021r. 

Niniejszym pismem Wojewoda ustalił plan dotacji (§2030) w rozdz. 85219 na kwotę 

197.700,00 zł (tj. zmniejszył dotychczasowy plan o kwotę 3.800,00 zł). W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4040. 

4. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Ministra 

Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej nr ST3.4750.2.2021 z dnia 09 lutego 2021r. 

Niniejszym pismem Minister ustalił ostateczny plan subwencji oświatowej dla Gminy 

Więcbork na rok 2021, który wynosi 11.649.371,00 zł (tj. zmniejszył o kwotę 13.598,00 zł). 

5. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.3.2021 z dnia 09 lutego 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85503 o kwotę 222,76 zł z przeznaczeniem na 

realizację zadań związanych z przyznawaniem Karty Dużej Rodziny. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

6. Dokonuje się zmian w planie finansowym dochodów (§0830) i wydatków (§4400)  

w rozdziale 71035 o kwotę 117.000,00 zł w celu dokonywania rozliczenia usług cmentarnych 

realizowanych przez ZGK Sp. z o.o. w imieniu i na rzecz Gminy Więcbork. 

7. Dokonuje się następujących zmian w planie finansowym dochodów i wydatków 

majątkowych, w rozdziale 92695 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa infrastruktury 

rekreacyjno - turystycznej na terenie Gminy Więcbork”: 

- dochody majątkowe w §6257 zmniejsza się plan o kwotę 213.903,00 zł, 

- wydatki majątkowe w §6050, §6057 i §6059 zmniejsza się plan o łączną kwotę 437.303,00 

zł. Jest to zadanie, które ma być realizowane z dofinansowaniem ze środków z budżetu UE. 

Jednak z uwagi na brak ogłoszenia stosownego konkursu nie ma możliwości wykonać  

i rozliczyć to zadanie w br. 8. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w 

rozdziale 71095 pomiędzy §4170 a §4300 o kwotę 20.000,00 zł, przy jednoczesnym 

zwiększeniu planu w §4300 o dodatkowe 10.000,00 zł z uwagi na zmianę formy zapłaty za 

usługę prowadzenia targowiska miejskiego w Więcborku w 2021r. 

9. W rozdziale 75085, dziale 801 i 854 dokonano zmian w planach finansowych wydatków 

placówek oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

10. Zwiększa się plan finansowy wydatków budżetowych na zadanie pn.: „Infostrada Kujaw  

i Pomorza 2,0” o kwotę 600,00 zł. Są to niewykorzystane i zwrócone w 2020 r. przez Lidera 

Projektu (Województwo Kujawsko-Pomorskie) środki na realizację wydatków bieżących  

w projekcie tj. na działania promocyjne i zarządzanie projektem. 
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11. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 75702 §8110 o kwotę 20.200,00 zł  

w związku z powstałymi oszczędnościami w wydatkach na obsługę długu wynikającymi  

z utrzymujących się niskich stóp procentowych. Powstałe oszczędności pozwolą sfinansować 

zwiększenia planu wydatków budżetowych ujętych w niniejszej uchwale. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych w zadaniu pn.: „Przebudowa  

i rozbudowa Sali  gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku” o kwotę 

233.000,00 zł w związku z nie ujęciem w planie jednego kosztorysu branży elektrycznej. 

13. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85504 pomiędzy §4300 

a §4170 o kwotę 24.080,00 zł w związku z koniecznością zatrudnienia w ramach umowy 

zlecenie psychologa świadczącego wsparcie na rzecz rodzin z problemami opiekuńczo-

wychowawczymi. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Władysław Rembelski mówił, że z informacji Skarbnik wynika, ze wszystkie 

subwencje poza oświatowa są w wysokościach prognozowanych przez Ministerstwo  

w październiku, jak również udział w podatku dochodowym od osób fizycznych. Radny 

prosił o potwierdzenie, czy dobrze interpretuje informacje. 

 

Tak – potwierdziła Skarbnik Gminy Więcbork 

Radna Beata Lida pytała o pozycję 12 zmian dotyczącą dodatkowych wydatków z zakresu 

branży elektrycznej w zadaniu przebudowy i rozbudowy sali gimnastycznej przy szkole 

Podstawowej Nr 1 w Więcborku. Radna chciała wiedzieć, jak to się stało, że ta branża została 

pominięta. Mówiła również, że kwota 233.000,00 zł, o której mowa, to kolosalne pieniądze, 

stąd prosiła o wyjaśnienie z czego wynika taki wysoki koszt.  

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że nie ujęcie tej branży w kosztorysie wynikało  

z czystego przeoczenia osoby przygotowującej dane do projektu budżetu, ale jak wynika  

z uzasadnienia zmian jest to jeden z kosztorysów branży elektrycznej, zatem kompleksowy 

kosztorys jest większy. To na ile całościowo opiewa branża elektryczna musiałaby jednak 

sprawdzić u źródła. Wniosek do zmian dotyczył tylko tego jednego kosztorysu. 

Radna Lida stwierdziła, że jeżeli jeden z kosztorysów branży elektrycznej wynosi 

233.000,00 zł, to dla niej są to ogromne pieniądze. Pytanie czy tak powinno być? 

Burmistrz Więcborka ustosunkowując się do wątpliwości radnej wskazał, że sama 

inwestycja polega na rozbudowie i przebudowie sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej 

Nr 1 w Więcborku.  Rzeczywiście kosztorysów jest więcej, bo każdy branżysta zazwyczaj 

sporządza swój kosztorys. Rzeczywiście pracownik popełnił błąd ponieważ są przynajmniej 

dwa kosztorysy jeżeli chodzi o branżę elektryczną tzn.: jeden kosztorys który mówi o branży 

elektrycznej na zewnątrz budynku i drugi mówiący o branży elektrycznej wewnątrz budynku. 

Pominięty został ten kosztorys obejmujący branżę wewnątrz budynku. Rozbudowa tej sali 

obejmuje ujęcie zaplecza socjalnego, kantorków, szatni. Poza tym poza poziomem parteru 

będzie rozbudowana część dla widowni wydarzeń sportowych, które będą miały miejsce  

w obiekcie.  Oczywiście chciałoby, aby koszty były mniejsze, ale patrząc na skale tej 

rozbudowy nie uważa, żeby były to jakieś kolosalne pieniądze.  

Radna Dorota Wnuk zapytała, czy kwota 233.000,00 zł to środki z budżetu Gminy, czy 

środki które później podlegać będą dotacji ze środków zewnętrznych. 
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Burmistrz Więcborka odpowiedział, że ww. kwota Stanowic będzie wkład własny Gminy 

Więcbork. Przypomniał też, że jeżeli chodzi o samą inwestycję tj. rozbudowę i przebudowę 

sali przy SP Nr 1, Gmina otrzymała dofinansowanie z Rządowego Programu Inwestycji 

Lokalnych. 

Radna Beta Kopta pytała o zatrudnienie psychologa w ramach umowy zlecenia /kwota 

13.000,00 zł/. prosiła o doprecyzowanie, czy wsparcie tego typu będzie skierowane tylko dla 

klientów/podopiecznych Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku, czy 

obejmie szerszy zakres ludności. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że pomoc w tym zakresie obejmować będzie klientów 

MGOPS w Więcborku. 

Radny Rembelski dociekał, czy wniosek o środki rządowe na inwestycję omawianą powyżej 

będzie obejmował wspomniany kosztorys. 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że jeżeli chodzi o środki z Funduszu Inwestycji 

Lokalnych, to zostały one już Gminie przyznane i kwota ich jest stała 2.700.000,00 zł  

i zwiększenia w tym zakresie się nie przewiduje.  

Radny Rembelski przyjął, że kosztorys, o którym mowa w zmianach, to kosztorys dla 

inwestora, ale procedury przetargowej na wykonawstwo jeszcze nie było? 

Tak – potwierdziła Skarbnik Gminy Więcbork. 

Zatem ostateczna wartość zadania będzie znana dopiero po rozstrzygnięciu przetargu – 

stwierdził radny Rembelski. 

Tak – Skarbnik Gminy Więcbork. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do wydania opinii. 

Obecnych 12 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekty uchwał z zakresu gospodarowania mieniem i zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Więcbork przedstawiła Inspektor UM w Więcborku p. Barbara Szmidt. 

a) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Runowie Krajeńskim 

Dnia 01.02.2021 r. został złożony wniosek osoby fizycznej w sprawie sprzedaży dz. 150/4 

obręb Runowo Krajeńskie. Jest to nieruchomość o powierzchni 1600 m2 położona  

w Runowie z sąsiedztwie byłej zlewni mleka w Runowie. Mimo, iż działka znajduje się  

w tzw. „strefie wiatrakowej” tj. w strefie, w której obecnie obowiązuje zakaz budowy 

budynków mieszkalnych – Burmistrz Więcborka jeszcze w okresie przed wejściem w życie 

zakazu wydał decyzję o warunkach zabudowy na budowę budynku mieszkalnego wraz  

z niezbędną infrastrukturą techniczną. W związku z powyższym podjęto kroki, w celu 

umożliwienia sprzedaży nieruchomości gruntowej – tj. wystąpiono z pismem z prośbą  

o wyrażenie opinii do Rady Sołeckiej w Runowie oraz do obecnego dzierżawcy działki. 

Opinia Rady Sołeckiej jest pozytywna. Dzierżawca przychylił się do pisma i zrezygnuje  

z dzierżawy. Gmina Więcbork nie posiada jeszcze wyceny przedmiotowej działki, ale  
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w 2019r. sprzedała dz. 150/1 i 150/2 – działki sąsiadujące za kwotę brutto 55.000,00 zł tj. 38 

zł/m2, co po przeliczeniu razy powierzchnię daje kwotę ok. 60.000,00 zł. 

Uwag nie wniesiono 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 12 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

b) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Więcbork. 

W związku z wnioskiem GABI-BIS Sp. z o.o. Sp. k z dnia 30.09.2020r. w sprawie 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki 103/5 LP 

obręb Runowo Krajeńskie tj, terenów zlokalizowanych w bezpośrednim sąsiedztwie firmy,  

związanych z planami dalszego rozwoju GABI-BIS i poszerzeniu terenów inwestycyjnych - 

przeanalizowano sprawę i  stwierdzono, iż niezbędnym pierwszym krokiem, w celu zmiany 

przeznaczenia terenów leśnych jest częściowa zmiana Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Więcbork. dalszym krokiem było spotkanie 

z urbanistą, przedstawicielem firmy oraz kierownikiem ds. Inwestycji, w celu omówienia 

zakresu i sposobu zmiany studium. W wyniku rozmów ustalono, iż zmiana dotyczyć będzie 

powierzchni ok 13 ha. Z uwagi na fakt, iż zmiany studium są procedurami długotrwałymi  

i z ustawy obciążają budżet gminy - ustalono, iż inwestor w związku z faktem, iż bardzo 

zależy mu na zmianie  - podpiszę umowę z urbanistą i pokryje większość kosztów 

sporządzenia zmiany studium.  

Przy okazji zmiany studium Gmina Więcbork chce również rozwiązać problem, który 

wyniknął w ostatnim czasie - dotyczący zbyt małego zaplecza gruntu na budowę nowych 

studni i ujęć wody dla miasta Więcborka. ZGK w Więcborku współpracuje z geologiem 

opracowującym analizę ryzyka w zakresie ustanowienia stref ochrony ujęcia wody  

i opracowuje plan modernizacji stacji uzdatniania wody. Z uwagi na to, iż działką sąsiadującą 

ze Stacją uzdatniania wody przy ul. Brzozowej 1 jest działka stanowiąca własność KOWR 

(Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa - dawna Agencja Nieruchomości Rolnych) jest 

możliwość zaznaczenia i przeznaczenia w Studium - części działki (dz. nr 68) o pow. ok 1 ha 

do bezpłatnego przejęcia przez Gminę Więcbork na w/w cel publiczny. Dzięki temu Gmina 

będzie mogła powrócić do zawieszonego obecnie - planu sprzedaży działek, w związku z 

uchwalonym wcześniej miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego działek przy 

ul. Brzozowej w Więcborku.    

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Przewodnicząca RM zrozumiała, że koszty zmian w Studium w większości zostaną pokryte 

przez wnioskodawcę, natomiast w sprawie planu koszty bierze na siebie Gmina Więcbork? 

Inspektor UM wyjaśniła, że wnioskodawca również chce pokryć koszty opracowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Przewodnicząca RM przyjęła, że nie chodzi tu o grunty gminne i w grę wchodzić będzie 

wkup gruntów od Lasów Państwowych. 
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Inspektor UM potwierdziła, że w chodzi tu o grunty - właściciel Skarb Państwa - 

Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie. Pierwszym krokiem jest jednak zmiana studium, dopiero 

potem cała dalsza, długa procedura.  

Radny Jan Antczak był zdania, że nie ma nad czym dyskutować. Rozwój i rozbudowa 

Firmy to dla gminy wpływ większej gotówki z podatków. 

Burmistrz Więcborka wskazał, że jeżeli jakikolwiek przedsiębiorca działający na terenie 

gminy Więcbork – funkcjonujący, czy pojawiający się nowy, chce zainwestować i działać na 

jej terenie, to Gmina jeżeli nie może pomóc, na pewno nie powinna przeszkadzać, jeżeli leży 

to w szeroko pojętym interesie społecznym. W przypadku, o którym mowa uważa, że to co 

leży po stronie Gminy powinno być sprawnie i zgodnie z prawem przeprowadzone. 

Zaangażowanie i decyzja właścicieli firmy jest bardzo odważna. Wpierw należy podjąć temat 

studium, następnie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, rozmowy z Lasami 

Państwowymi,  kwestia odlesienia działki itd. Cała procedura i środki jakie należy uruchomić 

zanim rozpocznie się jakikolwiek proces inwestycyjny jest pracochłonna i czasochłonna. 

Biorąc powyższe pod uwagę uznaje, że jeżeli wnioskodawca pomimo wiedzy co do 

złożoności procesu jest zdeterminowany podjąć działanie, Gmina powinna mu w tym pomóc 

realizując ten zakres, który leży w jego gestii tj. podjąć temat Studium i miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 12 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Projekty uchwał związanych z zarządzaniem drogami gminnymi omówił Kierownik 

Referatu UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski 

a) w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie gminy Więcbork, 

 

Do kategorii dróg gminnych zalicza się drogi o znaczeniu lokalnym niezaliczone do innych 

kategorii, będące własnością gminy Więcbork, stanowiące uzupełniającą sieć dróg służących 

miejscowym potrzebom, z wyłączeniem dróg wewnętrznych. Zaliczenie do kategorii dróg 

gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy, po zasięgnięciu opinii właściwego 

zarządu powiatu. Zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 21 marca 1985r. o drogach publicznych 

(tj. Dz. U. z 2020 poz. 470, 471, 1087, 2338) ustalenie przebiegu istniejących dróg gminnych 

następuje w drodze uchwały rady gminy. Droga wykazana w uchwale została przebudowana 

dzięki dofinansowaniu, które wymaga, aby przedmiotowy odcinek zaliczyć do kategorii dróg 

gminnych publicznych. Dnia 2 lutego 2021r. Zarząd Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

Uchwałą Nr 47/147/2021 zaopiniował pozytywnie propozycję zaliczenia drogi będącej 

własnością Gminy Więcbork, zlokalizowanej na działce nr 298 obręb Witunia do kategorii 

dróg gminnych. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Obecnych 12 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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b) w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na 

terenie Gminy Więcbork na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub 

potrzebami ruchu. 

 

Zgodnie z ustawą z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych (Dz. U. z 2020r., poz. 

470, 471, 1087 i 2338) zajęcie pasa drogowego na cele niezwiązane z budową, przebudową, 

remontem, utrzymaniem i ochroną dróg wymaga uzyskania zezwolenia zarządcy drogi 

wydanego w drodze decyzji administracyjnej. Za zajęcie pasa drogowego pobiera się opłatę. 

Zgodnie z ustawą o drogach publicznych wysokość stawek opłat za zajęcie l m2 pasa 

drogowego dróg publicznych ustala organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego w 

drodze uchwały. Ostatnio stawki opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych 

należących do Gminy Więcbork, zostały określone Uchwałą Nr XVIII/122/20 Rady Miejskiej 

w Więcborku z dnia 26 lutego 2020r. W dniu 24 września 2019 roku w Dzienniku Ustaw 

została ogłoszona ustawa z dnia 30 sierpnia 2019 roku o zmianie Ustawy z dnia 7 maja 2010r. 

o wspieraniu rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych oraz niektórych innych ustaw (Dz. 

U. z 2019r. poz. 1815). Ustawa ta zmieniła m. in. treść art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca 

1985r. o drogach publicznych, który przyjął następujące brzmienie - „Organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego, w drodze uchwały, ustala dla dróg, których zarządcą jest 

jednostka samorządu terytorialnego, wysokość stawek opłaty za zajęcie 1m2 pasa drogowego. 

Stawki opłaty, o których mowa w ust. 4 i 6, nie mogą przekroczyć 10 zł. za jeden dzień 

zajmowania pasa drogowego, a stawka opłaty, o której mowa w ust. 5, nie może przekroczyć 

200 zł, z tym że w odniesieniu do obiektów i urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej 

stawki opłaty, o których mowa w ust. 4 i 6, nie mogą przekroczyć 0,20 zł. za jeden dzień 

zajmowania pasa drogowego, a stawka opłaty, o której mowa w ust. 5, nie może przekroczyć 

20 zł. Powyższa zmiana weszła w życie z dniem 25 października 2019 roku. Podjęcie 

niniejszej uchwały ma na celu dostosowanie postanowień uchwały Rady Miejskiej w 

Więcborku w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych na terenie Gminy Więcbork na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami 

lub potrzebami ruchu, do wprowadzonej regulacji ustawowej. Z tych względów, podjęcie 

niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

 

Wywołanie uchwały związane jest z wystąpieniem Prokuratora Rejonowego w Tucholi, 

którego uwagi dotyczyły: 

 

 §3 ust. 2 widniało sformułowanie „rok kalendarzowy” – Prokurator wniósł o usuniecie 

słowa „kalendarzowy”, 

 §5 stawka za zajęcie pasa była różnicowana w zależności, czy dotyczy terenu 

zabudowanego, czy niezabudowanego – Prokurator wniósł o ujednolicenie stawki. 

Przyjęto jedna stawkę 1,00 zł. 

Pozostałe zapisy pozostawiono bez zmian. 

 

Wszystkie sugestie Prokuratora zostały uwzględnione w powyższym projekcie uchwały. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Obecnych 12 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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Informację dotycząca działań realizowanych w poszczególnych działach Spółki w roku 2020 i 

zadań zaplanowanych tym zakresie na 2021 rok. przedstawił Dyrektor Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Więcborku p. Adam Kubiak. 
 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radna Dorota Wnuk stwierdziła, że wydatki Spółki na pewno były uzasadnione, ale nasuwa 

jej się pytanie, dlaczego aż 57% więcej wydatków. Dlaczego tak skromnie planowano 

wydatki? Względnie, czy pojawiło się coś czego nie dało się przewidzieć? 

Przewodnicząca RM z kolei nawiązująco wypowiedzi przedmówczyni stwierdziła, że 

Zakład musiał dołożyć 50% dołożyć do planu, więc pytanie skąd te pieniądze wziął? Radna 

pytała też czy Spółka zakończyła rok zyskiem, czy stratą. 

Dyrektor ZGK odpowiedział, że Spółka zakończyła rok zyskiem, który wynikał przede 

wszystkim z działalności usługowej tj. wykonywania usług poza systemowych z wywozu 

śmieci, usług wodno-kanalizacyjnych i działalności komercyjnej, która prowadzona jest na 

terenie innej gminy. Zysk z poza systemu dotyczy wywozu odpadów stałych z firm na terenie 

gminy Więcbork i Sośno. Jeżeli chodzi o wzrost wydatków, to te planowane są zawsze  

w wysokości realnej, jaką zamierza się wydać. Przykład planuje się wydać 25.000,00 zł,  

a ostatecznie trzeba wydać 75.000,00 zł. Remont pomp planuje się w wysokości 15.000,00 zł, 

a trzeba wydać 68.000,00 zł. Remont eksploatacyjny samochodów – śmieciarek miał się 

zmieścić w kwocie 40.000,00 zł , a wydatkowano 122.000,00 zł. Niestety aby samochody 

mogły obsługiwać system, a także pracować poza systemem i zarabiać, muszą być 

remontowane i gotowe do świadczenia usług. Poza tym te samochody mają tyle elektroniki, 

że naprawa musi odbywać się w serwisie, a to zwiększa koszty. Generalnie corocznie planuje 

się na podobnym poziomie, ale nie wszystko da się przewidzieć. 

Przewodnicząca RM zapytała ilu letnia jest śmieciarka którą zakupiło ZGK za kwotę 

184.000,00 zł? 

Dyrektor ZGK odpowiedział że rok produkcji datowany jest na 2014r.  

A ile kosztuje nowa śmieciarka? – Przewodnicząca RM. 

800.000,00 zł – Dyrektor ZGK. 

Ile obecnie takich samochodów jest obecnie na wyposażeniu Zakładu? – Przewodnicząca 

RM. 

Cztery śmieciarki i w roku bieżącym planujemy zakupić piątą – Dyrektor ZGK. 

Przewodnicząca RM zauważyła, że mówiąc kuriozalnie najlepszy biznes ZGK obecnie robi 

na „obcych” śmieciach. 

Dyrektor ZGK podkreślił, że jest zadowolony, że w gminie ten dział w przypadku systemu 

udało się zamknąć niewielka stratą 13.000,00 zł. natomiast usługi świadczone formom  

i przedsiębiorstwom maja realne stawki, i na tym Zakład zarabia. Z kolei na działalności 
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wodno-kanalizacyjnej Spółka odnotowała ponad 200.000,00 zł straty. Wynika to z cen za 

ścieki i wodę. 

Przewodnicząca RM chciała wiedzieć, jaka powinna być obecnie cena wody i ścieków, aby 

to się kalkulowało, a jaka jest. 

Dyrektor ZGK podał, że cena wody za ostatni okres wynosiła 3,75 zł, a winna być na 

poziomie 3,87. W przypadku ścieków cena wynosiła 7,27 zł, a winna być ponad 7,90 zł.  

W dniu poprzedzającym Komisję ZGK złożyło nowy wniosek taryfowy do Wód Polskich. 

We wniosku skalkulowano stawkę taką aby dochody pokryły koszty. Z tego, co wie 1 lutego  

z wnioskiem wystąpiło Sępólno, które zwrotnie otrzymało 40 pytań z siedmiodniowym 

terminem na odpowiedź. Brak odpowiedzi w ciągu siedmiu dni, oznacza 100.000,00 zł kary. 

Natomiast gmina Tuchola również wystąpiła jeszcze wcześniej z wnioskiem taryfowym  

i otrzymała 64 pytania. Instytucja Wody Polskie ma 45 dni na rozpatrzenie wniosku, 

natomiast taryfa wchodzi w życie po 120 dniach od złożenia wniosku.  

Radna Beata Kopta odniosła się do zakup systemu kamer i urządzeń GPS. Pytała, czy ten 

system jest zakupiony do tej nowej śmieciarki i czy urządzenia sprawdzają się  

w użytkowaniu? 

Dyrektor ZGK wskazał, że zakup dotyczy śmieciarki zakupionej w roku ubiegłym. Są to 

cztery kamery, które rejestrują cały obszar działania śmieciarki i są pomocne przy cofaniu. 

Ponadto system ma znaczenie dowodowe w przypadku, kiedy mieszkańcy zgłaszają 

zastrzeżenia do świadczonej przez ZGK obsługi.    

Radna Kopta zapytała również, czego najczęściej dotyczyły ubiegłoroczne awarie w ilości 

35 zdarzeń wymienionych w informacji.    

Dyrektor ZGK odpowiedział, że awarie najczęściej związane są z siecią wodociągową i jej 

użytkowaniem. W planie zakłada się możliwość wystąpienia około trzech awarii, a jest ich 

zazwyczaj więcej. 

Radny Jan Antczak prosił o doprecyzowanie ile Spółka osiągnęła zysku w roku 2020. 

Zakład wypracował 204.000,00 zł zysku netto – odpowiedział Dyrektor ZGK. 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że jeżeli już mowa o zyskach, to należy podkreślić, że 

nastąpiły one przede wszystkim z działalności nie systemowej. To znaczy, że nie są one 

wypracowane na sieci wodociągowej /dostarczaniu wody do mieszkańców/, czy gospodarce 

ściekami. Podobnie rzecz ma się w przypadku gospodarki odpadami na terenie gminy 

Więcbork. nie chodzi tu tyle o osiąganie zysków, co przychody pozwalające zbilansować 

działalność. Zyski wypracowywane są na innych dziedzinach aktywności Spółki i innych 

branżach, co jest zjawiskiem pozytywnym. Nie do końca jednak działa to prawidłowo, bo nie 

powinno występować zjawisko finansowania jednej działalności drugą. Dopóki jest taka 

możliwość, a firma nie wykazuje strat, należy się z tego cieszyć, bo ma to wpływ na płynność 

finansową Zakładu za którym stoją pracownicy. Zysk ma też przełożenie na możliwość 

inwestowania, zaciągania zobowiązań finansowych na inwestycje, a w konsekwencji rozwój 

Firmy. 

Przewodnicząca RM zapytała, czy nadal jest problem ze zbyciem opakowań segregowanych. 

Dyrektor ZGK odpowiedział, że udało się podpisać umowę na zbycie odpadów BIO 150 ton 

z Instalacją w Bladowie. Ponadto z Instalacją w Bydgoszczy na odbiór 200 ton odpadów BIO 

i odpadów selektywnych /plastik/. Trzecim odbiorcą jest Instalacja w Złotowie. Póki, co 
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odpływ odpadów jest zapewniony. Pewne problemy występują tylko ze zbyciem odpadów 

przemysłowych, gdzie ceny są zaporowe, ale i z tym problemem ZGK musi sobie jakoś 

poradzić. 

Radna Brygida Migawa zgłosiła, że w Sypniewie przy bloku ośmiorodzinnym został 

uszkodzony kontener na szkło. Mieszkańcy pytają, czy w związku z tym ZGK wymieni 

pojemnik, czy muszą zakupić go sami. 

Dyrektor ZGK powiedziała, że zgodnie z regulaminem ZGK Wspólnoty Mieszkaniowe 

muszą same wyposażyć się w pojemniki do zbiórki odpadów. 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

W sprawach różnych radna Kopta pytała, czy wycinka drzew przy ulicy 28 Stycznia  

w Więcborku, związana jest, zgodnie z tym co przekazali wykonawcy, z planowaną budową 

nawierzchni drogowej. 

Burmistrz Więcborka podał, że perspektywicznie można to tak ująć. Gmina Więcbork 

przygotowuje się do takiej inwestycji. W tegorocznym budżecie tej inwestycji nie ma. 

Radny Jan Antczak poinformował, że trzy tygodnie temu zgłosił awarię lampy w Runowie 

naprzeciwko byłego sklepu spożywczego i do dziś problem nie został rozwiązany. 

Radny Władysław Rembelski zwrócił uwagę, aby po przeciwnej stronie Banku BS na Placu 

Jana Pawła służby gminne również odśnieżały chodnik.  

Radna Dorota Wnuk mówiła, że zgłosili się do niej przedsiębiorcy z branży turystycznej 

odnośnie możliwości wywołania uchwały wprowadzającej zwolnienia od podatku od 

nieruchomości. Powołują się oni na ustawę z dnia 9 grudnia 2020r. o zmianie ustawy  

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem  

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych oraz niektórych innych ustaw, w której art.15p ust. 1. „Rada gminy może 

wprowadzić, w drodze uchwały, za część roku 2020 oraz za wybrane miesiące pierwsze-go 

półrocza 2021r., zwolnienia z podatku od nieruchomości: gruntów, budynków i budowli 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, wskazanym grupom przedsiębiorców, 

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych 

konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19.” Jak ustaliła z Przewodniczącą RM, na 

Komisji ma zapaść decyzja, jakie stanowisko w tej sprawie przyjąć. Mowa jest tu  

o przedsiębiorcach utrzymujących się tylko z branży turystycznej, którzy nie mają innych 

dochodów.  

Burmistrz Więcborka przypomniał, że Rada Miejska w ubiegłym roku podejmowała 

uchwałę odnośnie umorzeń tego typu. Wystarczyło złożyć prosty wniosek. Nie widzi jednak 

żadnych przeszkód, by przedsiębiorca, który ma trudną sytuację i potrzebuje umorzenia, 

złożył ww. wniosek. Jeżeli wniosek wpływa zawsze podlega rozpatrzeniu w sposób 

indywidualny. Należy jednak pamiętać, że taki wniosek musi być umotywowany  

i udokumentowany. Nie wystarczy jednak, jako powód podać sytuację epidemiczną, ale 

należy mieć na to poparcie w odpowiedniej dokumentacji księgowej potwierdzającej utratę 

dochodów. Wnioski rozpatrywane są indywidualnie i  do części z nich Burmistrz się 

przychyla, część pozostaje bez rozpatrzenia. Każda opinia pozytywna do wniosku wymaga od 

Burmistrza odpowiedniego uzasadnienia, a to musi z czegoś wynikać, zatem wniosek musi 

być poparty odpowiednimi dokumentami finansowo-księgowymi i musi mieć podstawę 

prawną. Przedsiębiorcy rożnie traktują prośby o uzupełnienie wniosku o stosowną 
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dokumentację. Zdarzają się osoby, które uważają, że np. dla 1.000,00 zł nie warto tego robić. 

Pytanie, czy rzeczywiście w takim przypadku występuje potrzeba umorzenia. Burmistrz 

Więcborka zapewnił, że jest otwarty na pomoc przedsiębiorcom, ale wie też, że trzeba bardzo 

precyzyjnie pewne kwestie doprecyzować, aby „nie wylać dziecka z kąpielą”, przy tego typu 

sprawach.  

Radny Rembelski stwierdził, że przedsiębiorcy zajmujący się branżą turystyczną idą na tzw. 

„łatwiznę”. Nie chcą pisać wniosków, nie chcą ich uzasadniać i dostarczać szeregu 

dokumentów, tylko z automatu korzystać z ulgi. Do zastosowania ulgi władny jest organ 

stanowiący, ale należy wpierw rozstrzygnąć, czy ta ulgę w tej chwili organ stanowiący może 

udzielić. Uchwały w sprawie ulg podejmuje się w okresie poprzedzającym rok podatkowy  

z chwilą ustalania stawek podatkowych. 

Radna Wnuk powiedziała, że chodzi jej tylko o stanowisko, które pozwoli jej odpowiedzieć 

na pytanie wnioskodawców. Przyjmuje, że jest ono takie, iż każdy zainteresowany 

umorzeniem, czy ulgą w podatku, powinien złożyć indywidualny wniosek do Burmistrza 

Więcborka wraz ze stosowną dokumentacją finansowo-księgową. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

 Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej 

 i Porządku Publicznego 

 

/-/ Stanisław Piłka 

 

 

  

 


